Англійська мова 
20.04.22
Тема : « Україна в світі. Інфінітив.»

Good morning everyone! How are you? Hope everything is going well!
We will start today with reading.

 
We live in Ukraine. Ukraine is a sovereign state.  It has its own territory, government, national emblem, state flag and anthem. The geographical position of Ukraine is very favourable for the development of its relations with the countries of Europe, as well as with the countries throughout the world. It borders on Russia, Belarus, Moldova, Slovakia, Poland, Hungary, Romania. It is washed by the Black Sea and the Sea of Azov. The major rivers are the Dnieper, the Dniester, the Donets and others. The territory of Ukraine consists mostly of plains. The Ukrainian Carpathians and the Crimean Mountains make up only 5 % of its area. It is a well-developed industrial and agricultural country. Ukraine has many natural resources. The population of Ukraine is about 50 million people. The biggest cities are Kyiv, Kharkiv, Zaporizhia, Dnipropetrovsk, Odesa, Lviv, Mykolaiv and others. Ukraine has an ancient history. It has its own original culture and arts. Over recent years people of Ukraine display a keen interest in the Ukrainian history and cultural heritage. Nowadays Ukraine has established new relations with the countries throughout the world.  Ukraine is one of the members of the United Nations Organization (UNO) and participates in the work of many international organizations. Scientists of Ukraine have made a great contribution to the world science.

Перечитайте інформацію уважно , запишіть найголовніше у зошит!

Infinitive
Інфінітив в англійській мові

Інфінітив – це безособова або неозначена форма дієслова, що відповідає на питання «що робити?», «що зробити?». Інфінітив називає тільки дію і не виражає категорії особи, числа або способу. Відмінною особливістю форми інфінітиву є частка to, однак в деяких випадках вона може не вживатися (так званий голий інфінітив). 

I would love to come but I’m busy now. – Я б хотів прийти, та я зараз зайнятий.
В реченнях заперечна частка not ставиться перед інфінітивом, до якого вона належить.

I will try not to be late. – Я постараюся не запізнитися.
I asked you not to scream. – Я попросив тебе не кричати.
Форми інфінітиву

Інфінітів в англійській мови може вживатися в чотирьох особливих формах, що відповідають чотирьом видам дієслів. Інфінітиви перехідних дієслів можуть мати форми активного та пасивного стану.

 

ACTIVE VOICE
PASSIVE VOICE
Indefinite (simple) Infinitive
простой инфинитив
to eat (кушать)
to + первая форма глагола
Continuous Infinitive
продолжительный инфинитив
to be eating
to be + глагол с окочанием -ing
Perfect Infinitive
совершенный инфинитив
to have been eating
to have been + глагол с окочанием -ing
Perfect Continuous Infinitive 
совершенно-продолж. инфинитив
to have been eating
to have been + глагол с окочанием -ing
Інфінітив в активному стані

Простий або неозначений інфінітив (Indefinite або Simple Infinitive) означає дію, що відбувається одночасно з іншою дією, що виражена дієсловом в особовій формі, або ж дію, виконання якої не пов'язане з певним часом. В цьому випадку час (граматичний час) дії визначається за дієсловом-присудком, що у реченні вживається в певній особовій формі.

I am glad to meet Peter. – Я радий зустрітися з Пітером.
I was glad to meet Peter. – Я був радий зустрітися з Пітером.
I will be glad to meet Peter. – Я буду радий зустрітися з Пітером.
Тривалий інфінітив (Continuous або Progressive Infinitive) вказую на тривалу дію, що відбувається одночасно з іншою дією, вираженою у реченні дієсловом-присудком в особовій формі.

The weather seems to be changing. – Здається, погода змінюється (буде зараз змінюватись).
The weather seemed to be changing. – Здавалось, що погода змінюється.
He will be glad to be swimming in a cool pool right now. – Він буде радий поплавати зараз в прохолодному басейні.
Доконаний інфінітив (Perfect Infinitive) вживається для вираження дії або стану, що були виконані перед іншою дією, вираженою дієсловом-присудком. 

It is very nice of Matt to have come to us. – Це чудово, що Метт прийшов до нас.
It was very nice of Matt to have come to us. – Це було чудово, що Метт прийшов до нас.
She will pretend to have lost all her money. – Вона зробить вигляд, що загубила всі свої гроші.
Доконаний інфінітив після дієслів to mean (мати намір), to hope (сподіватися), to intend (збиратися, хотіти), to expect (очікувати) у формі Past Simple вказує на те, що дія повинна була відбутися, однак цього не сталося.

We meant to have gone there. – Ми збиралися (хотіли) піти туди.
Ann hoped to have arrived in time. – Енн сподівалася, що приїде вчасно.
Chris intended to have married Jane. – Кріс збирався одружитися з Джейн.
I expected you to have finished your work already. – Я сподівалася, що ти вже закінчив свою роботу.
Доконано-тривалий інфінітив (Perfect Continuous Infinitive) вказує на дію, що розпочалась та тривала певний час до іншої дії, вираженої дієсловом в особовій формі (дієсловом-присудком), або ж ця дія продовжується. Ця форма інфінітиву підкреслює тривалість дії у часі.

Jack seems to have been living here since his childhood. – Здається, Джек живе тут з дитинства.
I was glad to have been working there for 10 years. – Я був радий пропрацювати там 10 років. 
Paul will be happy to have been working here for all his life. – Пол буде радий пропрацювати тут все своє життя.
Інфінітив в пасивному стані

Простий (неозначений) інфінітив пасивного стану (Passive Indefinite Infinitive) виражає дію, що виконується над кимось або чимось та відбувається одночасно з дією, вираженою дієсловом в особовій формі (дієсловом-присудком), або не залежить від певного часу взагалі. 

She ought to be told the truth. – Їй повинні сказати правду.
This letter needs to be written today. – Цей лист повинен бути написаний сьогодні.
I liked to be given a lot of presents when I was small. – Мені подобалось отримувати багато подарунків, коли я був маленьким.
Доконаний інфінітив пасивного стану (Passive Perfect Infinitive) вживається для означення дії в пасивному стані, що відбувалась або протікала до іншої дії або стану, виражених дієсловом-присудком.

This house seems to have been rebuilt already. – Здається, цей будинок вже перебудували.
I supposed the work to have been done by that time. – Я вважала, що робота була виконана до того часу.
This book must have been written by Dickens. – Ця книга, мабуть, написана Діккенсом. (голий інфінітив після модального дієслова)
В реченнях, що починаються з конструкції there is, деякі перехідні дієслова можуть бути використані як в пасивному стані, так і в активному, при цьому смисл речення не змінюється.

There is nothing to love. – Нема нічого, що можна любити (нічого любити).
There is nothing to be loved. – Нема нічого, що можна любити (нічого любити).
There is no time to lose. – Нема (зайвого) часу, який можна змарнувати.
There is no time to be lost. – Нема (зайвого) часу, який міг би бути змарнованим.
Функції інфінітиву

Інфінітив у реченні може виконувати різноманітні функції: бути підметом, додатком, частиною складного присудка, означенням тощо. 

Підмет (головний член речення)
To love and to be loved is the biggest happiness. – Кохати та бути коханим – найбільше щастя.
Додаток (другорядний член речення)
Chris asked me to help him with his homework. – Кріс попросив мене допомогти йому з домашнім завданням.
Частина складного присудка 
The work will have been finished by 4p.m. tomorrow. – Робота буде закінчена до 4х годин вечора завтра. 
Означення (прикмета, якість, властивість предмета)
I have my children to look after. – У мене є діти, про яких я повинен піклуватися.
Інфінітив часто використовується в реченнях в якості вставних фраз.

To put it mildly, Jack was tipsy. – М'яко кажучи, Джек був напідпитку.
To tell the truth, I don’t really like this city. – Чесно кажучи, я не дуже люблю це місто.
Well, to cut a long story short, the party was awful. – Одним словом, вечірка була жахливою.
Повна форма інфінітиву

Повна форма інфінітиву (to-infinitive) – це інфінітив, що вживається з часткою to. Повний інфінітив використовується для вираження цілі або наміру дії.

I go shopping to buy some food for my party. – Я йду по магазинам, щоб купити їжі для моєї вечірки.
I told my mom about my grades to be praised. – Я розповів матері про свої відмітки, щоб вона мене похвалила.
Інфінітив з to у поєднанні зі словом only (тільки) вказує на неочікуваний випадок, несподівану пригоду та передає відтінок роздратування.

I arrived here only to find out that the party is already over! – Я приїхав сюди тільки ради того, щоб взнати, що вечірка вже скінчилась!
Інфінітив з to завжди використовується після наступних смислових дієслів.

to agree – погоджуватися
to aim – мати наміром, намагатися, цілитися
to appear – виявлятися, виявитися
to arrange – домовлятися, урегулювати
to ask – просити
to attempt – намагатися
to be able – бути в змозі, могти
to beg – просити, благати
to begin – починати
to care – хотіти, мати бажання
to choose – вибирати
to claim – заявляти, стверджувати
to dare – наважуватися, сміти, мати сміливість
to decide – вирішити, прийняти рішення
to demand – вимагати, просити
to deserve – заслуговувати
to dread – боятися, жахатися
to expect – очікувати
to fail – зазнавати невдачі, провалюватися, не зробити
to get – отримати дозвіл, мати потребу
to happen – виявитися, статися
to hesitate – вагатися, не наважуватися
to hope – сподіватися
to hurry – поспішати
to intend – мати намір, збиратися
to learn – вчитися
to manage – впоратися, зуміти
to need – потребувати, мати потребу
to neglect – забувати, не зробити, нехтувати
to plan – планувати
to prepare – приготуватися
to pretend – робити вигляд, прикидатися
to proceed – перейти до, продовжувати
to promise – обіцяти
to refuse – відмовлятися
to seem – здаватися, мати вигляд
to strive – намагатися, докладати зусилля
to swear – клястися
to tend – мати тенденцію, схилятись, прагнути
to threaten – погрожувати, залякувати
to vow – давати обітницю, клястися
to wait – чекати
to want – хотіти
to wish – хотіти, бажати
My children refuse to drink milk. – Мої діти відмовляються пити молоко.
Kate wanted to enter her flat but she forgot her keys. – Кейт хотіла увійти до своєї кімнати, однак забула ключі.
I agree to come with you if you promise to take me back home after. – Я згодна піти з тобою, якщо ти обіцяєш після відвезти мене додому.
